
Zápis č. 21 –  Komise pro bezpečnost a  prevenci kriminality 

 

Datum jednání 13.1.2025 (začátek: 16:00, konec 17:30), zasedací místnost č. 212.  

 

Přítomní členové: Josef Ludvíček, Beno Ge, Vladimír Krištof, Irena Kvasničková, Tereza 

Vobecká, Aron Günsberger 

Odborníci: Vladimír Piksa 

Omluveni: Gabriela Setničková, Miroslav Sukup, Jakub Vaculín, Richard Bureš  

Stálí hosté: Josef Vospěl PČR, Miroslav Stejskal MP, Monika Vlková SNMP, Zdeněk Horák 

Hosté: Gejza Rakaš – MČ P1 

Dřívější odchod: Beno Gr 

 

 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání, 
2. Určení ověřovatele zápisu 
3. Odsouhlasení programu 
4. Zhodnocení bezpečnostní situace na přelomu roku v centru Prahy 1 
5. Informace vedoucího bezpečnostního oddělení JUDr. Gejzy Rakaše 
6. Informace ředitele MP a ředitele PČR ohledně aktuální situaci 
7. Informace k Návrhové části Strategie udržitelného rozvoje MČ Praha 1 do roku 2031 
8. Přidělení většího bytu pro policistu OŘ PČR 
9. Prodloužení nájmu pro MP 
10. Různé 
 
Komise je usnášeníschopná.  
 

Bod č. 1 – Zahájení jednání 

Předseda uvítal členy a hosty a sdělil, že mimořádně se bude jednání komise nahrávat, a to 
z důvodu nepřítomnosti tajemnice 

Hlasování 

Pro: 7   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

Bod č. 2 – Určení ověřovatele zápisu 

 Ověřovatelem zápisu byl navržen V. Krištof a návrh přijímá. 

 

Hlasování 

 

Pro: 7   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 Bod č. 3   - Odsouhlasení programu 



 Předseda navrhl předřadit body 8. a 9. Členové nemají námitky. 

Hlasování 

Pro: 7 Proti: 0  Zdržel se: 0 

Program byl schválen. 

 

 

Bod č. 8 – Přidělení většího bytu pro policistu OŘ PČR 
 
Žadatel i jeho manželka jsou příslušníky PČR a očekávají rodinu. Členové jednoznačně 
s přidělením většího bytu souhlasí. 
 
Hlasování 

Pro: 7 Proti: 0                      Zdržel se: 0 
 
 
Bod č. 9 -  Prodloužení nájmu pro MP 
 
Jde o dlouhodobě sloužící strážnici. Členové s prodloužením nájmu souhlasí. 
 
Hlasování 

Pro: 7 Proti: 0                      Zdržel se: 0 
 
 
Bod č. 4 –  Zhodnocení bezpečnostní situace na přelomu roku v centru Prahy 1  
 
Předseda navrhl sloučit body 4., 5. a 6. 
Sloučení s body: 
Bod č. 5. -  Informace vedoucího bezpečnostního oddělení JUDr. Gejzy Rakaše 
Bod č. 6. - Informace ředitele MP a ředitele PČR ohledně aktuální situaci 
 
Úvodem sdělil, že všichni členové v rámci podkladů dostali souhrnné zprávy od pí. Vlkové a 
p. Rakaše. 
První zhodnotil situaci p. Vospěl s tím, že bylo nasazeno přes 200 policistů s výraznějším 
zaměřením na Václavské a Staroměstské náměstí. Z pohledu PČR to byl relativně klidný 
Silvestr a bylo používáno výrazně menší množství pyrotechniky, nebylo ani masivní požívání 
alkoholu. Lidé nebyli agresivní a i úsek používání pyrotechniky se zkrátil. Předpokládá, že i 
v budoucnu se bude používat pyrotechnika stále méně, nepředpokládá však, že by se docílilo 
toho, aby nebyla využívána vůbec. Řešeno 51 přestupků, 48 pokutováno.  Policisté na 
místech působili do 03:00 hod. Pozitivně zhodnotil i kampaň k zákazu pyrotechniky. 
Dále hovořil p. Stejskal. Také pozitivně zhodnotil letákovou kampaň a doporučil, aby byla 
zahájena dříve, nejlépe začátkem prosince. (Hotely, ubytovací zařízení, provozovatelé 
okružních jízd.) Pozitivní také byli reakce lidí, kteří si pyrotechniku přinášeli, že po domluvě a 
předání letáku ji nepoužili. Opětovně konstatoval, že hůře se chovají zahraniční návštěvníci, 
kteří by se ve své vlasti takto nechovali. V ulicích bylo také méně nepořádku, což i urychlilo 
následný úklid. 



Dále situaci zhodnotila pí. Vlková, která byla požádána p. Rakašem o napsání zprávy. Oslovila 
i další členy sdružení a společně také zhodnotili, že letošní oslavy byly klidnější. (Zprávu 
dostali členové v podkladech.) Například na Náměstí Republiky byl zcela klid.  Také kvitovala 
letákovou kampaň, v rámci které bylo rozdistribuováno 8000 ks. Za ní by rozdávání letáků již 
1.12. nemá žádný výraznější efekt. 
Dále se vyjádřil p. Rakaš . Úvodem poděkoval všem subjektům, které se na zajištění akce 
podílely. V tomto trendu bude i nadále pokračovat. Také uvedl, že bude dále pracovat na 
legislativní změně, které se bude týkat úplného zákazu prodeje zábavní pyrotechniky. 
Slova se ujal p. Ge. Podotkl, že komise řeší následky a ne příčinu, kterou je snadný nákup 
pyrotechniky. Některé supermarkety a obchody již pyrotechniku neprodávaly. Navrhuje 
oslovit především řetězcem se žádostí, aby se pyrotechnikou nezásobovaly. Doporučuje toto 
aplikovat pomocí vyhlášky. 
Pan předseda podotkl, že taková vyhláška by musela vzniknout ve spolupráci s MHMP. 
Pan Günsberger sdělil, že do kampaně se připojila i Židovská obec. Na Židovském městě byl 
relativně klid. 
Dle osobní zkušenosti pana předsedy však byla úplně plná ulice Dlouhá a Staroměstské 
náměstí. 
K tomu p. Krištof konstatoval, že situace na Staroměstském náměstí byla opravdu tristní. 
Před lety bylo nařízení, že stánky byly na Silvestra odstraněny. Bylo to výrazné bezpečnostní 
opatření. MČ by měla iniciovat podmínku zakomponovat do smlouvy s novým 
provozovatelem vánočních trhů odstranění stánků při silvestrovských oslavách.  Pan Stejskal 
dodal že i na Václavském náměstí by tato opatření vedla k větší bezpečnosti. 
Pí. Vobecká by také uvítala přímou dohodu s obchodníky. Drobným zlepšením by bylo 
používání tzv. tiché pyrotechniky, která přináší efekt, ale ne hluk. 
P. Stejskal podotkl, že bylo dobré ve vyhlášce přesně vytyčit, co nelze používat. Uvedl, že 
ubylo zraněných, zraněni byli především ti, co s pyrotechnikou manipulovali a naštěstí ne 
ostatní. Zranění nebyla fatální. 
Na dotaz proč Praha nemá celoměstský ohňostroj bylo uvedeno, že jednak z důvodu finanční 
náročnosti, ale především kvůli ochraně fauny. 
Pí. Vlková uvedla, že dle statistik přijelo v tomto období více „drahých turistů“, u kterých se 
nepředpokládá, že si budou ve večerkách nakupovat rachejtle. Stát by na tuto klientelu měl 
více cílit a ubylo by problémů i s alkoturistikou. 
P. Rakaš sdělil, že zpracuje připomínky komise a předá je dotčeným orgánům. 
 
Dále bylo konstatováno zástupci MP i PČR, že na jiných obvodech Prahy jsou strážníci i 
policisté motivování bonusy ze strany vedení městských částí. Předseda přislíbil další jednání 
s vedením MČ na toto téma.   
 
Usnesení 
 
Komise BEKO bere na vědomí  
zprávy MP, PČR, SNMP a pana Rakaše  o průběhu silvestrovských oslav na území Praha 1 
 
Usnesení 
Komise BEKO doporučuje RMČ 
navýšení příspěvku od MČ Praha 1 pro PČR a možnost posílení finančních prostředků z jiných 
zdrojů 



 
Hlasování 
Pro: 6 Proti: 0                      Zdržel se: 0 
 
 
Bod č. 7. Informace k Návrhové části Strategie udržitelného rozvoje MČ Praha 1 do roku 
2031 
 
Předseda bod uvedl s tím, že Strategii bude schvalovat zastupitelstvo, přesto rada rozhodla, 
aby se s návrhem seznámily i jednotlivé komise. 
Pan Stejskal podotkl, že v rámci strategie by mělo dojít k posílení rozpočtu právě na 
bezpečnost pro MP i PČR (nákupy vybavení, odměny). 
 
Bod č. 10. Různé 
 p. Horák – doporučil 2x ročně zhodnotit, jak bylo naloženo s doporučeními BEKO Radou. 
Předseda přislíbil učinit v této věci patřičné kroky a komisi bude informovat na některém 
z dalších jednání. 
 
Pan Krištof vznesl dotaz, zda na MČ existuje nějaký rizikový/krizový fond, ze kterého by se 
čerpaly finanční prostředky při mimořádných situacích. 
 
 
 V 17:30 předseda poděkoval členům i hostům a jednání ukončil. 
 
Příští jednání: 10.2.2025 od 16:00. 
 

 

ověřovatel                                                                                                předseda                                                                                              

Vladimír Krištof                                                                                      Josef Ludvíček 

 


